
Kieltosanan paikka - Kieltolauseet ja kieltosanat 

Saksassa on kolme kieltosanaa, nein, nicht ja kein/keine. 

Nein tarkoittaa ei samaan tapaan kuin englannin no. Se on siis lauseen alussa. 

Nein, ich spreche kein Italienisch. - Ei, en puhu italiaa. 

Nicht on varsinainen kieltosana, jonka avulla voit kieltää: 

1. verbin, esim. Die Sonne scheint nicht. Aurinko ei paista. 

2. adjektiivin, esim. Der Winter war nicht kalt. Talvi ei ollut kylmä. 

3. adverbin, esim. Wir fahren nicht schnell. Emme aja kovaa. 

4. paikanilmauksen, esim. Ich gehe nicht ins Büro. En mene toimistoon. 

5. substantiivin, jonka edessä on määräinen artikkeli, esim. Er ist nicht der Chef. Hän ei ole 

pomo. 

6. omistuspronominin, esim. Sie ist nicht meine Frau. Hän ei ole minun vaimoni. 

Nicht voi siis olla monessa paikassa lauseessa, ja alussa voi olla vaikea tietää, missä sen oikea 

paikka olisi - opintojesi edetessä opit kuitenkin "kuulemaan", missä se kuulostaa hyvältä ja oikealta. 

Muistisääntönä näin alussa kannattaa muistaa, että se esiintyy yleensä sen sanan edessa, joka 

tarkkaan ottaen halutaan kieltää (ks. esimerkit 2, 3, 4, 5 ja 6 ylhäällä), tai koko lauseen lopussa 

verbin jälkeen (esim. 1). 

Kein/keine esiintyy aina välittömästi ennen substantiivia ja vain juuri ennen substantiivia. Jos 

kiellettävä substantiivi on die-sukuinen tai se on monikossa, on kieltosana keine, ja jos kiellettävä 

substantiivi on maskuliini tai neutri, on se kein. Nämä muodot pätevät kuitenkin lähinnä vain 

nominatiivissa, joten tulet myöhemmässä vaiheessa tutustumaan vielä muihinkin kein/keine-sanan 

muotoihin, kuten keinen, keinem, keiner jne. Tässä vaiheessa Sinun kuitenkin tarvitsee vain muistaa 

perusmuodot ja miten niitä käytetään.  

Esimerkkejä: 

Schlafen ist kein Hobby. Nukkuminen ei ole harrastus. 

Arbeit ist keine Freizeit. Työ ei ole vapaa-aikaa. 

Ari ist kein Deutscher. Ari ei ole saksalainen. 

Ingrid und Susanne sind keine Finninnen. Ingrid ja Susanne eivät ole suomalaisia. 

Jos lauseessa on jokin muu kielteinen sana, esim. nie = ei koskaan, nichts = ei mitään, niin silloin 

lauseeseen ei voi tulla enää toista kieltosanaa. Katso taas esimerkkejä: 

Ich mache nichts. En tee mitään. 

Ich gehe nie vor Mitternacht ins Bett. En koskaan mene nukkumaan ennen puoltayötä. 

 


